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Vraag om uitleg van mevrouw Lotte Stoops aan de heer Pascal Smet, collegelid 

bevoegd voor Cultuur, Jeugd, Sport en Gemeenschapscentra 

 

Onderwerp: Steun en begeleiding voor energie-efficiëntie en duurzaamheid in de 

cultuur-, jeugd- en sportsector 

______________________________________________________________________ 

 

Om te zorgen voor meer duurzaamheid, energie-efficiëntie en betere klimaatveerkracht, 

moeten alle economische sectoren mee zijn. Dit geldt ook voor de cultuursector, en de 

sectoren van jeugd- en sportbeleid. Ook deze sectoren moeten gesteund en gestimuleerd 

worden om te isoleren en renoveren waar nodig.  

 

In Vlaanderen investeerde minister Benjamin Dalle 30 miljoen euro om de Vlaamse 

jeugdinfrastructuur te moderniseren. Hier horen gratis energiecoachings en -scans bij, 

subsidies tot 10.000 euro voor quick-wins, en begeleiding bij het aanvragen van een 

investeringssubsidie. Pulse, het transitienetwerk Cultuur, Jeugd en Media lanceerde het 

aanbod, en dit in samenwerking met het Vlaams Energiebedrijf (VEB). In 2022 werd een 

eerste ronde met succes afgewerkt, en ook voor 2023 kunnen organisaties intekenen. 

Helaas lijkt het erop dat cultuurorganisaties niet kunnen intekenen op dergelijke 

energiescans- en coachings. 

 

Nochtans geeft de beleidsnota van Pulse aan dat: "bij de organisaties ontbreken tijd, geld 

en (technische) know-how om de omslag naar energie-efficiënte culturele infrastructuur 

te kunnen aanvangen en dat terwijl de cultuursector net een hele mooie etalage kan zijn 

om duurzaamheid in de kijker te zetten en de samenleving mee op sleeptouw te nemen". 

 

Ik kan mij uiteraard helemaal bij deze opmerking aansluiten. Met de juiste gerichte 

begeleiding en steun van de overheid, kunnen we ook in Brussel van de cultuursector, 

maar ook in de jeugd- en sportinfrastructuur, een toonbeeld maken van de duurzame 

transitie. 

 

Sociale economieorganisatie FIX voert in ons Gewest op aanvraag financieel voordelige 

bouw- en renovatiewerken uit in Brusselse scholen en infrastructuur van cultuur-, jeugd- 

en sportorganisaties. Specifiek en enkel voor scholen zijn er ook energieadviseurs die ter 

plaatse gaan, het verbruik in kaart brengen en vaststellen hoe de energie-efficiëntie kan 

worden verhoogd. Bruxeo voorziet energiescans voor gebouwen van vzw's en doet 

analyse en monitoring van energieverbruik. 

 

Ik zou graag van u horen hoe de VGC een meer trekkende rol kan opnemen in het 

stimuleren van isolatie- en renovatiewerken in de cultuur- jeugd- sportsector, en heb de 

volgende vragen: 

 

 Welke initiatieven worden er momenteel door de VGC genomen om CJS-

organisaties te helpen om hun infrastructuur energiezuiniger te maken? 

 Wat zijn de mogelijkheden om werk te maken van het aanbieden van energiescans 

en -coachings voor deze organisaties? 



 Wat zijn de mogelijkheden om de uitwisseling van good practices en expertise 

over energiezuinigheid en duurzaamheid bij CJS-organisaties te faciliteren, 

bijvoorbeeld via een platform? 

 Bent u bekend met de beleidsnota van Pulse over 'Energie & Infrastructuur', en 

hoe zou deze toegepast kunnen worden binnen het VGC-beleid? 

 

Alvast bedankt voor uw antwoorden. 

 

 


